
 

Schriftelijke vragen aan het College van Burgemeester en Wethouders zoals bedoeld in artikel 42, 

eerste lid, van het Reglement van Orde voor de vergadering van de Raad der Gemeente Leeuwarden   

‘Ondermijning in de PGB-zorg’  

Datum: 3 mei 2023 

Geacht College, 

Bijna 6000 aanbieders van pgb-zorg hebben een strafblad. In sommige gemeenten is bijna 1 op de 10 

aanbieders van zorg die met een persoonsgebonden budget wordt gefinancierd eerder veroordeeld. 

Bovendien blijkt dat aanbieders met een strafblad gemiddeld veel hoge re bedragen declareren.  

Er gaat veel geld om in pgb-zorg. In drie jaar tijd declareerden de zorgaanbieders met een strafblad 

voor 400 miljoen euro aan zorgkosten. Uit berekeningen van RTL Nieuws blijkt dat zij gemiddeld 

hogere bedragen declareren per cliënt dan aanbieders zonder strafblad.1   

In Leeuwarden gaat het om het schrikbarende aantal van 60 zorgaanbieders in 2020 (tegen 50 in 

2019 en 70 in 20182). Wat de VVD betreft is dat verontrustend en zeker niet gewenst. Mensen die 

PGb-zorg inkopen moeten er vanuit gaan dat aanbieders op een correcte wijze zorg inzetten en 

declareren. 

De VVD fractie is en blijft voorstander van de inzet van PGB. Keuzevrijheid is van het allergrootste 

belang. Zelf de keuzes in je eigen leven maken. Zelf de keuze maken voor zorg dat past bij hun 

wensen. We staan er niet altijd bij stil hoe fijn en hoe belangrijk dat is. Wij willen dat ook mensen die 

ziek of gehandicapt zijn zoveel mogelijk de regie over hun eigen leven houden.  

1. Is het college bekend met deze cijfers? 
2. Is het college het met de VVD eens dat het onwenselijk is pgb aanbieders met een strafblad 

zorg aanbieden, zo nee, waarom niet. 
3. Welke aanpak hanteert het college om fraude met PGB zorg – dus ondermijning - door 

aanbieders tegen te gaan.  
4. Heeft het college ook zorg bij aanbieders van PGB stilgelegd in de afgelopen jaren (2020 tm 

heden0 omdat ze niet meer aan de eisen voldeden? 

De gemeente Rotterdam overweegt om aanbieders van pgb-zorg door te lichten met hulp van de 
Wet Bibob. Die wet geeft overheidsinstanties de mogelijkheid om de achtergrond van bedrijven en 
personen met wie ze zakendoen te screenen.  

5. Is het college ook bereid om te onderzoeken op welke wijze zij de Wet Bibob kan inzetten.  
6. Zijn er andere instrumenten die tot de mogelijkheden behoren van het college om de PGB-

aanbieders met een strafblad tegen te gaan. 

 
1 https://www.rtlnieuws.nl/onderzoek/artikel/5380612/bijna-6000-aanbieders-pgb-zorg-met-strafblad 
2 Zicht op Ondermijning 

https://www.rtlnieuws.nl/onderzoek/artikel/5380612/bijna-6000-aanbieders-pgb-zorg-met-strafblad
https://www.zichtopondermijning.nl/


Wij verwachten dat u de vragen op zo kort mogelijk termijn en binnen de daarvoor staande 
termijnen beantwoordt.  
 
Namens de VVD Fractie,   
Met vriendelijk groet,   
 
Marcel Visser  
Fractievoorzitter  
Marcel.visser@leeuwarden.nl  
06-30050787 
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